
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. juli 2018 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1169 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1169:  

”Ministeren bedes i forlængelse af svar på SUU alm. del - spm. 1103, redegøre for, 

hvad de tekniske udfordringer består i i forhold til at oplyse antallet af udbetalte pati-

enterstatninger, herunder oplyse om begrundelsen for, at regionerne har tekniske 

udfordringer, er, at regionerne først i 2011 begyndte at kræve patienters patienter-

statning tilbagebetalt?” 

 

Svar: 

Jeg henholder mig til, at regionerne ad flere omgange nu har redegjort for de tilbage-

betalingssager, som regionerne har og har haft, i det omfang det teknisk og ressour-

cemæssigt har kunnet lade sig gøre. 

 

Vi har nu passeret den 1. juli 2018, og den nye ordning er trådt i kraft. Vi har haft et 

godt og konstruktivt samarbejde om at finde en fremadrettet løsning. En løsning der 

sikrer, at når patienten har fået sin patienterstatning udbetalt,  kan patienterstatnin-

gen ikke kræves tilbagebetalt.  
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